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Nous temps, nous reptes
A les properes eleccions municipals del 
mes de maig, Convergència i Unió (CIU) 
no es tornarà a presentar. La Federació 
es va trencar en l’àmbit nacional a mitjans 
de 2015 i els seus integrants hem seguit 
diferents camins. Tanmateix, a la Bisbal el 
Grup Municipal de CiU ha estat treballant 
amb tota normalitat i l’equip de treball s’ha 
mantingut. Primer amb la Núria Anglada 
al capdavant i després, a partir de juliol, 
amb mi mateix, hem fet la nostra feina 
a l’oposició tan bé com hem sabut, fent 
control i, al mateix temps, propostes en 
positiu al govern. 

L’Ajuntament de la Bisbal necessita avui 
més que mai una força centrada, central, 
que fugi dels extremismes, capaç de 
dialogar i/o pactar amb tothom, que 
sàpiga que les despeses que es fan 
les paguen els ciutadans amb els seus 
impostos, que tingui clar un model de 
ciutat en què el dia a dia, les petites coses 
són importants. 

Un govern que socialment treballi per 
la gent gran, les famílies, la mainada, els 
comerciants, les persones que pateixen..., 
en comptes de fer-ho per ocupes i 
buscadors professionals de subvencions, 
que sovint venen de fora de la ciutat. Un 
govern que entengui que es pot tenir una 
ciutat endreçada, que sancionar l’insolidari 
que no compleix com a ciutadà embrutint 
carrers i camins és una obligació per al bé 
comú i no repressió. 

I l’Ajuntament necessita combinar reno-
vació amb experiència, no s’hi pot anar a 
jugar perquè després passen algunes de 
les greus coses que hem llegit les darreres 
setmanes al diari i que veiem cada dia amb 
la deixadesa als nostres carrers. Una força 
política que, al mateix temps que gestioni 
el municipi, ha d’estar compromesa amb 
el país i les seves institucions en aquests 
moments especialment difícils, injustos i 
colpidors.

Acabem un cicle molt llarg i no ho podem 
fer sense agrair la confiança que centenars 
de bisbalenques i bisbalencs ens han fet 
al llarg d’aquests anys amb el seu vot i el 
seu suport. La intenció de les persones 
que hem format CiU els darrers temps i 
ara encara formem el Grup Municipal és 
continuar treballant per intentar millorar 
dia a dia la ciutat en què vivim perquè hi 
ha molta feina a fer, molta, i a l’hora de fer-
la no hi sobra ningú. N’anirem parlant.

Xavier Dilmé i Vert
Regidor de CiU  
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En el Ple del mes de gener, el nostre regi-
dor va destapar “l’afer zona blava”: el mes 
d’octubre passat l’equip de govern havia 
posat en coneixement de la Fiscalia una 
presumpta malversació de fons en la ges-
tió de la zona blava municipal, que supe-
raria els 51.000 euros. 

D’entrada, només podem entendre que, 
presumptament, s’hagi pogut defraudar 
una quantitat tan elevada sense que 
ningú se n’hagi adonat durant dos anys 
pel desgavell intern que pateix una part 
molt sensible de l’Ajuntament, fruit d’una 
continuada manca de control tècnic i 
polític. 

Ens sembla també molt estrany que no 
s’hagi obert cap expedient informatiu intern 
i ni tan sols s’hi hagi parlat per demanar la 

seva versió dels fets al treballador municipal 
que s’ha portat al Jutjat.

Considerem indignant que aquests fets 
tan greus s’haguessin amagat a l’oposició 
i a la ciutadania per part d’uns partits –
sobretot la CUP– que fan bandera d’una 
transparència que després no practiquen 
quan estan en el govern, és a dir, 
practiquen la pitjor cara de la vella política. 

En el mateix Ple, vistos els fets, vam 
demanar la creació d’una comissió 
interna que estudiï què ha fallat en 
el circuit administratiu i depuri les 
responsabilitats tècniques i polítiques 
que calguin. Aquesta comissió també 
hauria d’encarregar una auditoria externa 
de tota l’Àrea Econòmica de l’Ajuntament, 
no només de la zona blava. 

Destapem en el Ple de gener que ERC-CUP-ICV havien denunciat l’octubre a la 
Fiscalia la “desaparició” de més de 51.000 euros de la zona blava i ho havien ama-
gat a la ciutadania.

El cas zona blava, trist exemple del descontrol a 
l’Ajuntament
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El passat mes de setembre vam denunciar 
el mal estat de la majoria de parcs infantils 
de la ciutat. Un recull de fotografies 
demostraven l’existència d’elements de 
jocs trencats i perillosos per a la seguretat 
dels nens, així com de tota mena de 
brutícies (herbes, caques de gos, ampolles, 
vasos, plàstics, burilles...) en els espais de 
joc, especialment a les sorreres, que són 
un dels elements de major risc pel que fa 
la salubritat. 
En el Ple vam denunciar que era un 
autèntic escàndol l’estat d’aquests parcs 
i que no passarien avui cap auditoria de 
seguretat. Ho vèiem com una mostra més 
de la deixadesa del govern municipal pel 
que fa al dia a dia de la ciutat, un exemple 
més de desgovern, amb una gran frivolitat 
i irresponsabilitat afegida atès el tema en 
concret.  

També vam treure a la llum l’existència 
d’una auditoria feta exactament un any 
abans per una empresa especialitzada 
que alertava d’un total de 22 deficiències 
en els parcs, un treball amagat a l’oposició 
i que deixava clar que cap d’aquelles defi-
ciències s’havia arreglat al cap d’un any. És 
més, un any després les deficiències eren 
ja 48.

Arran les nostres denúncies, i les possibles 
responsabilitats en què es podia caure si 
algú es feia mal en algun parc, el govern 
va actuar, tot i que al principi parcialment. 
Vam haver d’entrar dos requeriments per-
sonals al registre de la l’Ajuntament abans, 
un per al senyor alcalde i un altre per al 
regidor de Via Pública, el senyor Enric Mar-

quès (ERC). Es van retirar els elements 
trencats del parc del Rec del Molí i el go-
vern es va comprometre amb el nostre 
grup a tenir els parcs a punt en dos mesos.

Durant el Ple, els vam recordar que 
durant l’anterior mandat i amb el nostre 
grup al govern, entre 2014 i 2015 es va 
executar una important actuació a les 13 
zones d’esbarjo infantil de la ciutat, amb 
una inversió econòmica de 85.000€, 
a partir d’un diagnòstic d’una empresa 
especialitzada, per garantir la seguretat 
dels usuaris d’aquests espais. En canvi, el 
govern ERC-CUP-ICV en tres anys (juny 
2015- juny 2018) no hi havia destinat ni 
un sol euro, ni s’havia creat fins llavors cap 
nou parc.

La difusió que vam fer d’elements deteriorats o trencats, així com de l’existència d’un 
estudi d’una empresa especialitzada fet un any abans (i amagat a l’oposició) i que 
alertava de perills per a la seguretat, els dos factors claus per a les actuacions fetes.

Les nostres denúncies obliguen el govern a una actuació 
urgent per condicionar tots els parcs infantils  
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El tripartit ERC-CUP-ICV va rebutjar en el 
Ple de setembre tres mocions per demanar 
millores en la via pública. Concretament, 
s’exigia la creació d’un pla plurianual de 
voreres i un altre d’asfaltatges, així com una 
renovació total de la pintura dels passos de 
vianants de la ciutat, una vegada feta en 
trenta dies una priorització d’actuacions. 

Entenem que la via pública, la seva neteja i el 
seu manteniment han estat els grans oblidats 
de l’actual govern. El canvi de regidor de 
Via Pública a deu mesos d’unes eleccions 
municipals és el reconeixement d’un fracàs 
en el manteniment de la ciutat. No és una 
casualitat que el senyor Sais hagi delegat Via 
Pública en qui ha de ser el seu successor al 
capdavant d’ERC a les eleccions.

Que l’estat de la via pública és una vergonya 
és una opinió gairebé unànime a la ciutat i 
sospitem que amb aquest canvi, des d’ERC, 
intentaran recuperar temps invertint de 
pressa i corrents a la via pública perquè el 
senyor Marquès es pugui penjar medalles 
per afrontar les municipals. Però serà 

impossible recuperar en deu mesos els tres 
anys perduts. Ara bé, benvinguda sigui tota 
inversió als espais públics... si està pensada 
i treballada!

Aquí també hem recordat que els 
governs anteriors (el d’ERC-CiU del 2007-
11 i el del PSC-CiU del 2011-15) tenien 
plans que prioritzaven actuacions, com 
el Pla de Voreres o el Pla d’Asfaltats, i 
que s’executaven anualment amb una 
programació plurianual, però l’actual equip 
de govern no només no ha executat sinó 
que no ha programat, no ha planificat. 

Precisament, les darreres actuacions 
en enquitranat a la ciutat van tenir lloc 
l’any 2015, amb CiU encara en el govern, 
i es van destinar 60.016,48 € a renovar 
enquitranats, assumits amb recursos 
propis de l’Ajuntament i una subvenció 
de la Diputació. L’any anterior, el 2014 se 
n’hi havien destinat 49.035,49 €. De juny 
de 2015 a desembre de 2018, la quantitat 
destinada per ERC-CUP-ICV a aquest punt 
han estat zero euros!

En el Ple de setembre vam recordar a l’alcalde que, fins aquell moment del mandat, no 
s’havia renovat ni un metre quadrat de vorera, ni s’havia asfaltat cap carrer, ni s’havien 
repintat la gran majoria de passos de vianants, que calia inversió però també manteniment.

El Tripartit municipal rebutja tres mocions presentades 
pel nostre Grup sobre millores urgents a la via pública
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En el Ple de juliol vam demanar una 
actuació urgent a l’asfalt de l’avinguda 
Josep Irla-carreró d’en Vinyoles, que 
es troba en un estat de degradació 
lamentable. L’avinguda és una 
circumval·lació amb molt de trànsit que 
recorre per una zona d’alta densitat 
poblacional, a més d’haver-hi l’Escola 
Joan de Margarit i l’IES. 

A banda del mal estat de l’enquitranat, la 
senyalització horitzontal (pintura),  passos 
de vianants inclosos, està totalment 
esborrada en alguns trams de l’avinguda i de 
les cantonades amb els carrers adjacents, 
un fet que afecta la seguretat de vehicles 
i vianants. L’actuació urgent també hauria 
d’incloure la reordenació de les connexions 
d’aigües brutes i plujanes, i una neteja a 
fons dels parterres i les voreres del sector. 

Els treballs en aquesta avinguda estaven 
prevists per al període 2015-16 en el 
pla d’enquitranats de l’anterior govern 
municipal PSC-CiU. És avui una prioritat 
inajornable. 

Pel que el carrer Paral·lel, ningú no pot 
entendre que unes obres d’aquesta 
envergadura no s’aprofitin, com mínim, per 
actuar sobre les voreres eixamplant-les. 
ERC-CUP i ICV han tingut tres anys per 
planificar aquestes obres, que s’han fet 
amb un retard injustificable. Obrir, causar 
les molèsties que comporta i tornar tapar 
igual que estava és absurd. 

Per aquest motiu, en el Ple del mes de gener 
vam demanar al tripartit de govern una 
reflexió profunda sobre el tema i una solució 
urgent parlada amb els veïns del carrer. 

Hem demanat una actuació immediata a l’asfalt del tram 
Irla-Vinyoles i un replantejament de les obres a les voreres 
del carrer Paral·lel 
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En total, vam presentar 11 al·legacions 
(propostes) a les Ordenances Fiscals 
per al 2019, les taxes i impostos que 
haurem de pagar els ciutadans. Tenien 
tres eixos bàsics: la rebaixa del 10 % de 
l’IBI imposada pel PP i Montoro el 2012 
i que continua vigent; augmentar les 
bonificacions per a famílies nombroses 
i introduir-ne de noves per a jubilats i 
pensionistes amb pensions mínimes, així 
com per a establiments artesans, i ampliar 
els fraccionaments dels rebuts, és a dir, 
poder pagar impostos com l’IBI en tres 
o més vegades –en funció de l’import 
del rebut– sense cap cost addicional en 
comptes de les dues actuals.  

El govern d’ERC-CUP-ICV només va 
acceptar quatre de les al·legacions 
presentades per CiU, entre les quals 
destaquen bonificar en un 90 % l’IBI per 
als establiments artesans que s’obrin a la 
ciutat i retallar mitja hora l’horari de la zona 
blava, que acabarà a les 20 h en comptes 
de les 20.30 h. També es va acceptar 
que les bonificacions de residus per a les 
quals cal una inspecció de l’administració 
s’apliquin igualment en el cas que 
inspecció no s’hagi  pogut portar a terme 
per culpa de l’administració.”

Pel que fa la proposta de CiU de bonifi-
car l’IBI de l’habitatge habitual en un 90 
% als jubilats i pensionistes amb pensions 
mínimes, el govern ERC-CUP-ICV va ma-
nifestar que la llei no permetia aquestes 
bonificacions, malgrat que altres munici-
pis les recullin a les seves ordenances. En 
aquest sentit, l’alcalde es va comprome-
tre a incloure una partida en els propers 

pressupostos per establir una línia de 
subvencions per a aquest concepte que, 
tot i no ser la solució ideal, és una mesura 
acceptable. 

D’altra banda, el govern va rebutjar 
incrementar un 25 % les bonificacions a 
les famílies nombroses amb més de tres 
membres; estendre els fraccionaments 
de rebuts sense cost per al contribuent, 
o reduir els augments de les taxes del 
cementiri municipal  –que en alguns casos 
superen el 100 %– a un màxim del 20%.

Ens costa d’entendre que un govern 
que es diu d’esquerres no entengui que 
per a les famílies bisbalenques seria un 
gran alleugeriment poder pagar en més 
terminis els rebuts, un tema que, d’altra 
banda, no ha de suposar sobrecostos 
per a l’Ajuntament sinó simplement més 
feina administrativa que es pot assumir 
perfectament. Aquesta decisió només es 
pot atribuir a l’anar passant i a la manca 
de gestió de l’actual govern, que compta 
els dies perquè s’acabi el mandat. 

Les nostres al·legacions a les ordenances fiscals 2019 obren 
la porta a ajuts per a l’IBI als jubilats amb rendes mínimes 
i retallen mitja hora la zona blava
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En el Ple del mes d’octubre, el nostre 
regidor va demanar al tripartit una 
reflexió sobre la necessitat de començar 
els tràmits de redacció del projecte per 
a un nou pavelló. La petició venia arran 
la darrera reunió del Consell Esportiu 
Municipal, en què algunes entitats 
esportives van denunciar una situació 
límit per l’increment d’usuaris i la resposta 
dels regidors d’ERC, els senyors Baixeras 
(Esports) i Marquès, va ser recomanar a un 
dels clubs que reduís el nombre d’equips, 
és a dir, que deixés mainada de la ciutat 
sense fer esport.

En governs anteriors, aquesta feina no es 
va poder fer bàsicament per la manca de 
terrenys qualificats com a equipaments. 
Amb la redacció del nou Pla General du-
rant el mandat 2011-15, es van qualificar 
diversos terrenys. Nosaltres, en el seu 
moment, vam fer una aposta per la des-
centralització de serveis amb la creació 
de la tercera escola pública de primària a 
la zona sud de la ciutat. I, lligat a l’escola, 
ha d’anar aquest nou pavelló. En política 
s’han de tenir prioritats i ara, per a nosal-
tres, aquest pavelló n’és una. 

Per aquest motiu, els tres grups de 
l’oposició vam presentar una petició de 
Ple extraordinari per debatre aquest tema, 
que es va celebrar el 17 de desembre. Evi-
dentment, no demanàvem començar les 
obres demà passat sinó que es fessin 
gestions prèvies per possibilitar tenir el 
projecte tècnic en sis mesos. 

Concretament, demanàvem la inclusió de 
la partida pertinent en el pressupost, un 
estudi tècnic que definís les millors ubica-
cions possibles, un procés participatiu per 
escollir la definitiva i que en el termini de 
sis mesos s’hagués licitat, adjudicat i for-
malitzat la redacció d’un projecte executiu 
d’un nou pavelló esportiu municipal.

El govern tripartit va rebutjar amb diferents 
excuses aquest intent de començar a 
moure papers, no de construir. Ni tan 
sols això van acceptar. ERC deia estar-hi 
d’acord però que hi havia punts que no 
compartia, punts que tampoc no va voler 
negociar, mentre que la CUP va exposar 
que no tenia clara la necessitat d’aquest 
nou equipament. El regidor d’Esports no 
va obrir la boca en tot el Ple.

Proposem que es comenci a redactar el projecte per a la 
construcció d’un nou pavelló d’esports degut a la saturació 
total dels actuals equipaments esportius de la Bisbal
L’objectiu principal és evitar que hi hagi nens i nenes que quedin fora de la pràctica 
esportiva per la falta d’aquesta instal·lació, els costos de la qual ara l’Ajuntament pot 
assumir perquè disposa de terrenys una vegada aprovat el PGOU.
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CiU de la Bisbal s’integra en el nou partit independent Tots 
per la Bisbal

Per acord dels seus membres, la candi-
datura i l’equip de suport de l’actual Grup 
Municipal de Convergència i Unió (CiU) 
de la Bisbal han aprovat a finals de febrer 
la seva incorporació al nou partit inde-
pendent TOTS X LA BISBAL, després de 
les converses mantingudes amb els seus 
responsables.

Els equips negociadors d’ambdues ban-
des van acordar que seria una incorpora-
ció a títol individual i que es respectaria en 
tot moment la forma de funcionar i pren-
dre decisions de TxLB. També es consen-
suaran els temes a proposar en el Ple de 

l’Ajuntament fins al final del present man-
dat municipal.

Per la seva banda, TxLB s’obre a assumir 
en el seu programa algunes de les pro-
postes defensades històricament per CiU. 
Les principals serien, en resum, el retorn 
d’un 10% d’IBI als ciutadans; el suport real 
a comerç i petita empresa; la contenció de 
la despesa; la millora de les polítiques so-
cials per a la gent gran i les famílies; i prio-
ritzar l’atenció de la via pública en general.

Anem sumant. Hi ha molta feina a fer i 
quants més siguem millor per a la Bisbal!

Pots trobar-nos o contactar amb nosaltres a:
C/e: participa@totsxlabisbal.cat

Seu social: Plaça Major, 7
La nostra pàgina web: www.totsxlabisbal.cat

Facebook: www.facebook.com/Tots-x-la-Bisbal


